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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Anette von Matern utsågs att tillsammans 

med ordföranden Helena Lanzer-Sillén justera dagens 

protokoll vilket ska ske fredagen den 17 oktober. 

 

 § 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2014-09-18 justerats den  

19 september. 

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Vår Synpunkt 6/2014, medlemstidning för synskadade i 

Stockholms och Gotlands län 

 

2. Stadsdelsnämndens beslut § 21, 2014-09-25 om bagage-vagnar i 

Älvsjö resecentrum 

        

3. Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor,  

       protokoll 2014-09-08 

 

4. Skrivelse 2014-10-13 från funktionshinderombudsmannen i 

Stockholms stad om S:t Julian priset samt om utbildning mm. 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden § 4-10 

 

§ 4 

Svar på medborgarförslag om att anlägga en skateboardramp i 

Solberga 

 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om att anlägga en skate-

boardramp i Solberga.  

 

Förvaltningen är positiv till idén och har tittat på två alternativa 

placeringar, i lekparken Apelsinen, eller i parken vid panncentralen på 

Götalandsvägen. 
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Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta utreda förslaget med målsättningen att en skateboardramp ska 

finnas på plats i Solberga våren 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-10-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till förslaget. 

 

§ 5 

Förlängning av entreprenadavtal om drift av Kristallgårdens vård- 

och omsorgsboende 

 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende drivs sedan 2010-11-01 på 

entreprenad av Vardaga Äldreomsorg A), tidigare benämnt Carema 

Äldreomsorg AB, enligt avtal (dnr: 125-102/2010) mellan Stockholms 

stad genom kommunstyrelsen och bolaget. Avtalet, som förvaltas av 

Älvsjö stadsdelsnämnd, är anbudsupphandlat med möjlighet att utöver 

avtalsperioden 2010-11-01- 2013-10-30, förlängas på samma villkor 

med tre gånger två år.  

 

Stadsdelsnämnden beslutade 2012-10-25 att rekommendera 

kommunstyrelsen att förlänga avtalet med två år för perioden 2013-11-

01 – 2015-10-30. Stadsdelsnämnden ska ånyo på begäran från 

kommunstyrelsen besluta om hur nämnden avser rekommendera 

styrelsen att agera i samband med förlängning av stadens avtal. 

Stadsdelsnämnden har 2014-09-25 beslutat godkänna 

stadsdelsförvaltningens årliga uppföljning av entreprenadavtalet.  

 

Förvaltningen föreslår således stadsdelsnämnden att rekommendera 

kommunstyrelsen att förlänga stadens entreprenadavtal med Vardaga 

avseende drift av Kristallgårdens vård- och omsorgsboende med två år 

för perioden 2015-11-01 – 2017-10-30.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-09-29. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 6 

Ett Älvsjöprojekt byggt på Kungälvsmodellen 

 

Förvaltningen fick 2014-05-22 i uppdrag från Älvsjö stadsdelsnämnd 

att utreda om det går att starta ett ”Älvsjöprojekt” byggt på 

Kungälvsmodellen. 

 

Kungälvsmodellen tar sin utgångspunkt i den vanliga undervisningen 

och fokuserar på framgång i skolarbetet. Eleven ska bli behörig till 

gymnasiet. Modellen är ett särskilt sätt att förstå hur man med hjälp av 

sina vanliga skolämnen och med berättelsen i centrum förmår att 

engagera sina elever i ett samtal och en process. Kursen löper över 

minst ett helt läsår. Elever i kursen får träna sin förmåga till samarbete, 

problemlösning och uthållighet. De får tid att få kontroll över sina 

tankar, ord och handlingar. De får tid att förstå varandra. Den 

huvudsakliga målgruppen för projektet är ungdomar mellan 14 och 16 

år, som är på väg in i en intolerant och antidemokratisk miljö. 

 

Förvaltningens bedömning är att det är viktigt att i första hand 

prioritera arbetet med att genomföra handlingsplanen för brotts- och 

drogförebyggande arbete som är en del av överenskommelsen med 

utbildningsförvaltningen och närpolisen. De pågående projekten 

Framtid Stockholm och Samverket, som har samma syfte som 

Kungälvsmodellen, måste också fullföljas och utvärderas innan några 

ytterligare projekt startas. Nya projekt förutsätter också en möjlighet 

att få projektmedel för genomförandet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-10-06. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 
§ 7 

En tryggare stadsdel 

 

Med anledning av en skrivelse från Emelie Roxby Schüsseleder m.fl. 

(V), beslutade stadsdelsnämnden 2014-05-22, att ge förvaltning i 

uppdrag att redogöra för situationen i stadsdelen. 

 

Sedan sommaren 2013 har situationen stabiliserats. Fram till idag 

bedömer både förvaltningen och polisen att läget har varit 

förhållandevis lugnt. Antalet ungdomar som aktualiserats inom 
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socialtjänsten på grund av eget beteende har minskat under det senaste 

året. Ungdomarnas relation gentemot närpolisen har förbättrats.  

 

Väl fungerande förskolor, skolor, fritidshem och fritidsverksamhet 

samt engagerade föräldrar och andra vuxna är de viktigaste 

skyddsfaktorerna i ett förebyggande arbete. Av detta skäl är det 

centralt att förvaltningen kan fortsätta arbeta långsiktigt i samverkan 

med grundskolorna, polisen, föräldrar och frivilligkrafter.  

 

Det förebyggande arbete som beskrivs är fältassistenternas arbete, 

samarbetet i ROS-gruppen och i Ett tryggare Älvsjö samt att det pågår 

två projekt Samverket och Framtid Stockholm. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-10-06. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i förvaltningens förslag 

till beslut. 
 

 

§ 8 

Remiss av rekommendation att besluta om hälso- och 

sjukvård i bostad med särskild service och daglig 

verksamhet 

 

Kommunförbundet i Stockholms län (KSL) beslutade i juni 2014 att 

rekommendera länets kommuner att ansvaret för viss hälso- och 

sjukvård i bostad med särskild service och daglig verksamhet enligt 

LSS (lag om stöd och service till vissa funktionshindrade) övergår från 

landstinget till kommunerna i länet. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat förslaget till stadsdelsnämnden för 

yttrande. Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. En kommunal 

hälso- och sjukvårdsorganisation kan förbättra tillgängligheten, 

kontinuiteten och samordningen av hälso- och sjukvårdsinsatser till 

personer med funktionsnedsättning i bostad med särskild service och 

daglig verksamhet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-08-19. 
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Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och tycker att det är ett bra förslag. 

Rådet ser fram emot att längre fram få ta del av planer för 

genomförandet.  

 

 

§ 9 

Yttrande över remiss om motion (MP) (2014:13) om 

behandling mot spelberoende 

 

Kommunstyrelsen har remitterat remiss om motion (2014:13) 

inlämnad av Stefan Nilsson (MP) om behandling mot spelberoende till 

Älvsjö stadsdelsnämnd.  

 

Motionären föreslår att behandling för spelberoende ur 

biståndssynpunkt ska handläggas på samma sätt som substansberoende 

och att staden ska erbjuda särskild utformad psykologisk behandling 

för spelberoende. 

 

Förvaltningen håller med om att det är angeläget att personer med 

spelberoende får relevant behandling. Idag är det landstinget som 

ansvarar för att erbjuda behandling av sådan beroendeproblematik som 

inte handlar om alkohol och droger. Förvaltningen anser att 

behandling för spelberoende inte ska handläggas inom socialtjänsten 

förrän det eventuellt blir reglerat i socialtjänstlagen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-10-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 10 

Idéburen stadsförbättring, tillämpning av riktlinjer 

 

Målet med idéburen stadsförbättring är använda stadsrummet mer 

genom att staden öppnar upp förbisedda delar av stadsmiljön och 

tomma lokaler för utvecklingsprojekt eller tillfällig användning i 

begränsad skala. Riktlinjerna gäller alla stadens nämnder och styrelser, 

som fått i uppdrag att implementera dessa riktlinjer. 

 

I detta ärende beskriver förvaltningen hur riktlinjerna tillämpas. 

Förslagen kommer i huvudsak att behandlas på samma sätt som 
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medborgarförslag. Förvaltningen beskriver också hur förslag om 

odling som kommit in har hanterats. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-10-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 11 

Övriga frågor 

 

Föredragningslistan till rådets sammanträden 

Ordföranden redogjorde för hur föredragningslistan till rådet fastställs. 

Ordföranden samråder med nämndsekreteraren utifrån ärenden till 

nämnden, vilka ärenden som ska tas upp i rådet. De ärenden som tas 

med är sådana som har intresse för funktionsnedsatta eller är 

intressanta ur allmän synpunkt och tas med för kännedom. 

 

Tillgänglighet till handläggare på enheten för funktionsnedsatta 

Frågan väcktes hur man når handläggare på enheten och hur man bäst 

framför ev. synpunkter och klagomål. I rådet diskuteras övergripande 

frågor men ej individärenden.  

 

Arbete för funktionsnedsatta 

Hur arbetar förvaltningen för att anställa personer med 

funktionsnedsättning? FUB, föreningen barn, unga och vuxna med 

utvecklingsstörning, planerar att göra en inventering av hur det ser ut 

på stadsdelarna. Eva Frykler tipsade om att kontakta 

arbetsmarknadsförvaltningen som arbetar med dessa frågor. 

 

__________________________ 

 

 


